

in conformity to the provisions of that Act, previous to its being carried into execution.

In calling you together to deliberate on the measures best adapted to advance the interests of the people whom you represent, I feel assured that those deliberations will be guided by the same principles of loyalty, and the same dispositions of mutual confidence and good will, which you evinced in your last Session; and while, on my part, I shall be anxious to give my ready assistance to every measure which shall have for its object the good of the Province, I cannot doubt that, with such feelings on all sides, the result of this Session will be at once honourable to you, and useful to your country.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Viger*,

Resolution for
an Address.

Resolved, That a Committee of seven Members be appointed, to prepare and report, with all convenient speed, the draft of an Address, in answer to His Excellency the Governor's Speech, delivered this day, to both Houses of the Provincial Parliament.

Committee for
preparing the
Address.

Ordered, That Mr. *Taschereau*, Mr. *Viger*, Mr. *A. Stuart*, Mr. *Vanfelson*, Mr. *Borgia*, Mr. *Cuvillier*, and Mr. *Davidson*, do compose the said Committee.

Ordered, That His Excellency the Governor's Speech be referred to the said Committee.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Després*,

Committee of
Privileges.

Resolved, That a Committee of Privileges be appointed.

And a Committee of Privileges was appointed, to consist of Mr. *Taschereau*, Mr. *Viger*, Mr. *Bruneau*, Mr. *Vanfelson*, and Mr. *Dumont*, and all the Members of the House who attend; and they are to take into consideration all such matters as shall or may come into question touching Privileges, and to report their proceedings, with their opinion thereon, to the House, from time to time; and the Committee is to have power to send for persons, papers and records, for their information; and if any thing shall come in question touching the matter of privilege of any Member, he is to withdraw during the time the matter is in debate.

Grand Commit-
tee on Grievan-
ces.

Ordered, That the Grand Committee for Grievances, do sit every Monday in the afternoon, in the House.

Grand Commit-
tee on Courts of
Justice.

Ordered, That the Grand Committee for the Courts of Justice, do sit every Tuesday in the afternoon, in the House.

Grand Commit-
tee on Agricul-
ture and Com-
merce.

Ordered, That the Grand Committee on Agriculture and Commerce, do sit every Wednesday in the afternoon, in the House.

Committee of
good correspon-
dence.

Resolved, That a Committee of five Members be appointed, to keep up a good correspondence between the two Houses, and to report their proceedings from time to time, with power to send for persons, papers and records, for their information.

Ordered, That Mr. *Taschereau*, Mr. *M'Cord*, Mr. *Viger*, Mr. *M'Callum*, and Mr. *Davidson*, do compose the said Committee.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Bellet*,

Printing of
Journals.

Ordered, That One Hundred Copies of the Journals of this House for the present Session, be printed in the English and French Languages, for the use of the Members of this House, under the direction of Mr. Speaker.

Then, on motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Després*,

The House adjourned till Friday next.

Friday, 9th January, 1818.

ON motion of Mr. *Vanfelson*, seconded by Mr. *Dumont*,
Vol. 27.

Ordered,

Provinces, sera mis devant vous, conformément audit Acte, avant d'être mis en exécution.

En vous rassemblant pour délibérer sur les mesures les plus convenables, pour avancer les intérêts du peuple, dont vous êtes les Représentans, je suis convaincu que vos délibérations auront pour guide les mêmes principes de loyauté, la même disposition de confiance mutuelle et de bonne volonté, que vous avez démontrés dans votre dernière Session, et tandis que de ma part je serai toujours prêt à donner mon assistance à toute mesure qui aura pour but le bien-être de la Province, je ne puis douter que, d'après de semblables sentimens de part et d'autre, le résultat de cette Session ne soit aussi honorable pour vous qu'il sera utile à votre patrie.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Viger*,

Motion pour
une Adresse.

Résolu, Qu'un Comité de Sept Membres soit nommé pour préparer et faire rapport, avec toute la Dépêche convenable, d'un projet d'Adresse en réponse à la Harangue de Son Excellence le Gouverneur, délivrée ce jour aux deux Chambres du Parlement Provincial.

Comité pour
préparer l'A-
dressé.

Ordonné, Que Mr. *Taschereau*, Mr. *Viger*, Mr. *A. Stuart*, Mr. *Vanfelson*, Mr. *Borgia*, Mr. *Cuvillier*, et Mr. *Davidson* composent ledit Comité.

Ordonné, Que la Harangue de Son Excellence le Gouverneur soit référée audit Comité.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Després*,

Comité de Pri-
vilèges.

Résolu, Qu'un Comité de Privileges soit nommé.

Et un Comité de Privileges a été nommé, composé de Mr. *Taschereau*, Mr. *Viger*, Mr. *Bruneau*, Mr. *Vanfelson*, et Mr. *Dumont*, et de tous les Membres de la Chambre qui voudront y assister, et il prendra en considération toutes les matières qui viendront ou pourront venir en question concernant les Privileges; et il fera rapport à la Chambre, de tems à autre, de ses procédés et de son opinion sur iceux; et ledit Comité aura pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records pour son information; et s'il vient quelque chose qui concerne le Privilege d'aucun Membre, il se retirera durant le tems que la matière sera en débat.

Ordonné, Que le Grand Comité de Grievs siège tous les Lundis après-midi, dans la Chambre.

Grand Comité
de Grievs.

Ordonné, Que le Grand Comité pour les Cours de Justice siège tous les Mardis après-midi, dans la Chambre.

Grand Comité
sur les Cours de
Justice.

Ordonné, Que le Grand Comité pour l'Agriculture et le Commerce siège tous les Mercredis après-midi, dans la Chambre.

Grand Comité
sur l'Agricul-
ture et le Com-
merce.

Résolu, Qu'un Comité de Cinq Membres soit nommé pour entretenir une bonne Correspondance entre les deux Chambres, et pour faire rapport de ses procédés, de tems à autre, avec pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records pour son information.

Comité de bon-
ne correspon-
dence.

Ordonné, Que Mr. *Taschereau*, Mr. *M'Cord*, Mr. *Viger*, Mr. *M'Callum* et Mr. *Davidson* composent ledit Comité.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Bellet*,

Impression des
Journals.

Ordonné, Que cent Copies des Journals de cette Chambre, pour la présente Session, soient imprimées dans les Langues Angloise et Française, pour l'usage des Membres de cette Chambre, sous la direction de Mr. l'Orateur.

Alors, sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Després*,

La Chambre s'est ajournée à Vendredi prochain.

Vendredi, 9^e. Janvier, 1818.

SUR Motion de Mr. *Vanfelson*, secondé par Mr. *Dumont*,

B

Ordonné,